
 
 

 

 

              

Οι εγκλίσεις είναι µορφές που παίρνει το ρήµα ανάλογα 
µε το τι θέλει να δηλώσει ο οµιλητής :  

ΒΕΒΑΙΟΤΗΤΑ, ΕΠΙΘΥΜΙΑ, ΠΡΟΣΤΑΓΗ 

Οι εγκλίσεις είναι τρεις :  

Οριστική – Υποτακτική – Προστακτική 

Πιο συγκεκριµένα: 

Οριστική: εκφράζει ένα γεγονός βέβαιο και πραγµατικό. 
✓ Έχει όλους τους χρόνους. 

*Η οριστική σχηµατίζει άρνηση µε το δε(ν) 
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ΑΘΗΝΑΣ



Υποτακτική: εκφράζει κάτι επιθυµητό ή αναµενόµενο. 
Η υποτακτική σχηµατίζεται µε τα µόρια να ή ας + ρήµα (να φύγω 
/ ας φύγω), καθώς επίσης µπορεί να συνοδεύεται και από τους 
συνδέσµους αν, εάν, σαν, όταν, πριν, µόλις, άµα, για να, µήπως κ.λπ.. 

✓ Έχει 3 χρόνους: 
• Ενεστώτα (Εξακολουθητική): να γράφω – να γράφοµαι  
• Αόριστο (Συνοπτική): να γράψω – να γραφτώ  
• Παρακείµενο (Συντελεσµένη): να έχω γράψει – να έχω 
γραφτεί  

*Η υποτακτική σχηµατίζει άρνηση µε το µη(ν) 

Προστακτική: εκφράζει προσταγή, επιθυµία ή ευχή 

✓ Σχηµατίζεται µόνο στο 2ο πρόσωπο ενικού και πληθυντικού  
(εσύ – εσείς)  
✓   Έχει 2 χρόνους: 
• Ενεστώτα (Εξακολουθητική): γράφε, γράφετε – (γράφου), 
γράφετε  

• Αόριστο  (Συνοπτική): γράψε, γράψτε – γράψου, γραφτείτε  

*Η προστακτική δεν παίρνει άρνηση  (για να δώσουµε µια 
αρνητική διαταγή και να εκφράσουµε µια απαγόρευση πρέπει να 
καταφύγουµε στην υποτακτική: (να) µη γράφεις / (να) µη 
γράψετε. 

Για εξάσκηση κάντε κλικ εδώ: Οι εγκλίσεις του ρήµατος 
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Καλό διάβασµα!!!
σχολικό έτος: 2019-2020

http://katsba.ueuo.com/dim/e/glw-egkliseis.htm

